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ROMÂNIA 

CONSILIUL JUDEŢEAN COVASNA 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat cu ocazia lucrărilor şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Covasna, on-

line pe platforma ZOOM, din data de 12 august 2024, ora 12,00 

 

 

Tamás Sándor-Președintele Consiliului Județean Covasna 

Convocarea Consiliului Judeţean Covasna în şedinţă ordinară pentru astăzi, 12 

august 2024, ora 12,00 s-a făcut în conformitate cu prevederile art. 178 alin. (1) precum și 

art. 134 alin. (1) lit. a) și alin. (5), coroborat cu art. 179 din Ordonanța de urgență a 

Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 

ulterioare, în baza Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Covasna nr. 426/06 

august 2024, consilierii judeţeni fiind invitaţi prin adresa nr. 13497/06 august 2024. 

 Proiectul ordinii de zi a şedinţei a fost adus la cunoştinţa publică în publicația 

„Observatorul de Covasna” și „Háromszék”. 

 

Îl rog pe domnul Sztakics István-Attila, secretarul general al județului, să facă 

prezența.  

Sztakics István-Attila: Stimate domnule Președinte, stimați consilieri județeni! 

La ședința de astăzi, sunt prezenți 26 de consilieri județeni din cei 30 în funcţie. 

Lipsesc consilierii Dimény György, Nagy Iosif, Orbán Miklós și Vargha Mihály-Béla. 

Este prezent Președintele Consiliului Județean Covasna, deci sunt conectate în total 

sunt 27 de persoane cu drept de vot. 

Tamás Sándor: Mulţumesc. 

Constat că sunt îndeplinite condiţiile cerute de lege pentru convocarea consiliului, 

şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 27 de persoane cu drept de vot, drept urmare 

declar deschise lucrările şedinţei Consiliului Judeţean Covasna. 

 

La lucrările şedinţei de astăzi participă de drept secretarul general al judeţului, 

iar în calitate de invitaţi participă:  

- directorii executivi/ directorii executivi adjuncţi ai direcţiilor şi şefii 

serviciilor/ compartimentelor de specialitate din cadrul aparatului de 

specialitate al Consiliului Judeţean Covasna; 

- reprezentanţii mass-media. 

 

Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Covasna din data de 

1 august 2024, a fost făcut public, a putut fi studiat pe site-ul Consiliului Judeţean 

Covasna www.cjcv.ro, respectiv la sediul Consiliului Judeţean Covasna, în vederea 

formulării eventualelor contestaţii la conţinutul acestuia. 

 

Vă consult, dacă aveţi obiecţii la conţinutul procesului-verbal? 

 

Nefiind, supun la vot procesul-verbal al şedinţei menţionate mai înainte. 

http://www.cjcv.ro/
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Cine este pentru? 27 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Cu 27 de voturi s-a aprobat procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului 

Judeţean Covasna din data de 1 august 2024. 

 

Stimaţi consilieri, 

Cunoaşteţi proiectul ordinii de zi, iar materialele şedinţei de astăzi v-au fost puse 

la dispoziție în format electronic pe site-ul oficial al Consiliului Judeţean Covasna.  

 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea exercitării dreptului de preemțiune de către 

Județul Covasna prin Consiliul Județean Covasna pentru cumpărarea unui 

imobil, monument istoric, situat în municipiul Târgu Secuiesc, Piața Gábor Áron 

nr. 17, județul Covasna; 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea neexercitării dreptului de preemțiune de 

către Județul Covasna prin Consiliul Județean Covasna asupra imobilului, 

monument istoric, situat în orașul Întorsura Buzăului, str. Mihai Viteazul, nr. 

125, județul Covasna; 

3. Proiect de hotărâre privind propunerea candidaților pentru posturile de 

administrator provizoriu în Consiliul de administrație al societății Drumuri și 

Poduri Covasna S.A.; 

4. Proiect de hotărâre privind includerea în domeniul public al județului Covasna a 

unor bunuri mobile achiziționate în cadrul proiectului ”Achiziționare de 

microbuze electrice pentru elevi în Județul Covasna” finanțat prin Programul 

Național de Redresare și Reziliență; 

5. Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul public al Județului Covasna în 

domeniul privat al acestuia a unor construcții situate în comuna Hăghig, județul 

Covasna, înscrise în C.F. nr. 23378 Hăghig, în vederea scoaterii din funcțiune și 

demolării; 

6. Diverse 

- Informarea scrisă a domnului vicepreședinte Henning Laszlo-Ianos cu 

privire la efectuarea a 13 zile de concediu de odihnă în perioada 19 august-4 

septembrie 2024,  

 

Înainte de aprobarea ordinii de zi, vă informez că, proiectele de hotărâri au fost 

avizate favorabil în comisiile de specialitate.  

Totodată vă rog dacă votați contra sau vă abțineți să semnalați și prin voce tare 

nu numai prin ridicarea mâinii.  

 

Vă consult dacă aveţi observaţii la proiectul ordinii de zi? 

Nu sunt. 

Supun aprobării proiectul ordinii de zi al şedinţei de astăzi. 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Cu 27 de voturi s-a aprobat ordinea de zi a şedinţei de astăzi. 
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Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să fac câteva precizări, şi 

anume: 

1.) – potrivit art. 228 alin. (1) și (2) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 

57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, nu pot 

lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 

problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să 

anunţe înainte de începerea dezbaterilor interesul personal pe care-l au în problema 

respectivă. 

2.) - pentru adoptarea proiectului de hotărâre de la punctul 3 este necesar votul 

majorităţii consilierilor prezenți la ședință. 

– pentru adoptarea proiectelor de hotărâri de la punctele 1, 2, 4 și 5 este necesar 

votul majorităţii consilierilor în funcție.  

 

Se intră în dezbaterea ordinii de zi. 

 

La primul punct al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea exercitării dreptului de preemțiune de către Județul Covasna prin Consiliul 

Județean Covasna pentru cumpărarea unui imobil, monument istoric, situat în 

municipiul Târgu Secuiesc, Piața Gábor Áron nr. 17, județul Covasna; 

 

Nu este prima dată când dăm acceptul pentru a cumpăra acest imobil, pentru că 

și anul trecut am adoptat o hotărâre în acest sens, însă, atunci nu s-a finalizat vânzare-

cumpărarea a acestui imobil, monument istoric, din centrul municipiului Târgu 

Secuiesc.  

Banca Comercială Română doresc să vândă imobilul și a revenit cu o adresă, în 

prima instanță către Minister culturii, pentru că și Statul Român prin Ministrul Culturii 

are drept de preemțiune, dar acesta nu și-a exercitat acest drept. 

Doresc să vă informez că negocierea se va face de către o comisie numită prin 

dispoziția Președintelui Consiliului Județean Covasna și cumpărarea propriu zisă 

precum și clauzele contractului de vânzare-cumpărare vor fi supuse în mod prealabil 

aprobării Consiliului Județean Covasna, în condițiile legii. 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

În urma supunerii la vot, cu 27 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul doi al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea neexercitării dreptului de preemțiune de către Județul Covasna prin 
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Consiliul Județean Covasna asupra imobilului, monument istoric, situat în 

orașul Întorsura Buzăului, str. Mihai Viteazul, nr. 125, județul Covasna; 

 

Este vorba despre un imobil monument istoric clasat sub denumirea Casă și 

moară, construit în 1924, pe care Orașul Întorsura Buzăului doresc să îl cumpere. 

Noi am discutat acest aspect cu domnul primar și în acest caz noi nu dorim să 

exercităm dreptul nostru de preemțiune.  

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

În urma supunerii la vot, cu 27 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul trei al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

propunerea candidaților pentru posturile de administrator provizoriu în Consiliul de 

administrație al societății Drumuri și Poduri Covasna S.A. 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Váncza Tibor-István: Domnule președinte, la cest punct nu particip la deliberare 

și la vot.  

Tamás Sándor: Bine. Mulțumim.  

Alte intervenții dac sunt? 

Nu sunt. 

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 26 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Nu a participat la vot domnul consilier Váncza Tibor-István, conform art. 228 

alin. (1) și (2) din O.U.G. nr. 57/2019, cu modificările și completările ulterioare. 

 

În urma supunerii la vot, cu 26 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul patru al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

includerea în domeniul public al județului Covasna a unor bunuri mobile achiziționate 

în cadrul proiectului ”Achiziționare de microbuze electrice pentru elevi în Județul 

Covasna” finanțat prin Programul Național de Redresare și Reziliență; 

 



 5 

Rog pe domnul vicepreședinte Jakab István-Barna, care a fost managerul 

proiectului, să ne prezinte succint conținutul proiectului de hotărâre.  

Jakab István-Barna: Este vorba despre proiectul câștigat de noi, în cadrul căruia 

vom cumpăra în total 36 de microbuze electrice, din care am reușit deja să cumpărăm 19 

microbuze cu 16+1 locuri. 

Practic, acum este vorba despre aceste 19 microbuze, pe care, conform 

proiectului, trebuie să le transferăm în proprietatea unităților administrativ-teritoriale 

care au participat, împreună cu noi, în acest proiect. 

Deci, logica a fost ca noi demarăm tot proiectul, noi suntem managerul 

proiectului, dar beneficiarul final este U.A.T.-ul și școala cu care suntem în parteneriat.  

Acum este momentul să transferăm însă există niște reguli cum putem transfera. 

Singura modalitate ca aceste microbuze să fie transferate în mod gratuit în 

proprietatea U.A.T.-urilor este că le includem în domeniul public al județului Covasna 

după care va intra în domeniul public ale U.A.T.-urilor.  

Practic, acum este vorba de un pas care trebuie făcut neapărat ca să putem să le 

transferăm. 

Dacă aceste microbuze ar fi în domeniul privat al Județului atunci U.A.T-urile ar 

trebui să le plătească, ceea ce nu este o variantă bună.  

Nu de aceea am depus proiectul ca ulterior U.A.T.-urtile să le plătească aceste 

microbuze.  

Pe scurt despre asta este vorba. 

Este un pas necesar ca să putem transfera dreptul de proprietate în mod gratuit. 

Tamás Sándor: Mulțumim!  

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

În urma supunerii la vot, cu 27 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul cinci al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

trecerea din domeniul public al Județului Covasna în domeniul privat al acestuia a unor 

construcții situate în comuna Hăghig, județul Covasna, înscrise în C.F. nr. 23378 

Hăghig, în vederea scoaterii din funcțiune și demolării; 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Este cineva contra? - 
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Dacă se abţine cineva? - 

În urma supunerii la vot, cu 27 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul șase al ordinii Diverse. 

 

Vă consult dacă aveți probleme de discutat în cadrul punctului Diverse. 

Jakab István-Barna: Doresc să informez plenul Consiliului Județean Covasna că 

în perioada 29 iulie-9 august 2024 am fost în concediu de odihnă.  

Consiliul ia act de informarea domnului vicepreședinte. 

Tamás Sándor: Mulțumim!  

Și eu doresc să vă informez că voi efectua 8 zile de concediu de odihnă începând 

cu data de 19 august 2024.  

Consiliul ia act de informarea domnului președinte.  

 

Henning Laszlo-Ianos: Și eu voi efectua 13 zile de concediu de odihnă începând 

cu data de 19 august 2024.  

Consiliul ia act de informarea domnului vicepreședinte. 

 

Tamás Sándor: Alte intervenții dacă sunt? 

Nu sunt. 

 

Am dezbătut şi am hotărât în problemele înscrise pe ordinea de zi. 

Vă mulţumesc pentru participarea la ședință.  

Închid ședința! 

 

Preşedinte,  Secretar general al judeţului Covasna, 

TAMÁS Sándor SZTAKICS István-Attila 

  


